

RESOLUTIONS

adopted by the Council
at its twenty-fourth session

1950 (XXIV). The future of Togoland under French administration

The Trusteeship Council

1. *Takes note with satisfaction* of the statements made at its 1008th meeting, on 13 July 1959, by the representative of the Administering Authority and by Mr. Paulin Freitas, Minister of State of the Togoland Government, speaking as the special representative for the Territory, and, in particular, of the setting of 27 April 1960 as the date for the proclamation of Togoland's independence;

2. *Requests* the Secretariat to bring up to date the working paper on conditions in Togoland under French administration² in the light of those statements;

3. *Decides* to include the working paper as revised in its next report to the General Assembly.

1010th meeting,
14 July 1959.

1951 (XXIV). Report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of Western Samoa, 1959

The Trusteeship Council,

Having examined, at its twenty-fourth session, the report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of Western Samoa, 1959,³

Having also examined the oral observations made by the representative of New Zealand,

1. *Takes note* of the report of the Visiting Mission and of the observations of the Administering Authority thereon;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

3. *Draws attention* to the fact that, at its twenty-fourth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Trust Territory, the Council took into account the observations and conclusions of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authority thereon;

4. *Decides* that it will continue to take these observations and conclusions into account in future examinations of matters relating to the Trust Territory;

5. *Invites* the Administering Authority concerned to take into account the conclusions of the Visiting

² T/L.919.

³ Official Records of the Trusteeship Council, Twenty-fourth Session, Supplement No. 2, document T/1449.

RESOLUTIONS

adoptées par le Conseil
à sa vingt-quatrième session

1950 (XXIV). Avenir du Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle

1. *Prend acte avec satisfaction* des déclarations faites à sa 1008^{ème} séance, le 13 juillet 1959, par le représentant de l'Autorité administrante et par M. Paulin Freitas, ministre d'Etat du Gouvernement togolais, parlant en qualité de représentant spécial du Territoire, et notamment de la fixation au 27 avril 1960 de la date de la proclamation de l'indépendance du Togo;

2. *Prie* le Secrétariat de mettre à jour le document de travail sur la situation au Togo sous administration française² compte tenu de ces déclarations;

3. *Décide* d'incorporer le document de travail, sous sa forme révisée, dans son prochain rapport à l'Assemblée générale.

1010^{ème} séance,
14 juillet 1959.

1951 (XXIV). Rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle du Samoa-Occidental (1959)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, à sa vingt-quatrième session, le rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle du Samoa-Occidental (1959)³,

Ayant également examiné les observations formulées oralement par le représentant de la Nouvelle-Zélande au sujet de ce rapport,

1. *Prend acte* du rapport de la Mission de visite et des observations présentées par l'Autorité administrante à ce sujet;

2. *Remercie* la Mission de visite de l'œuvre qu'elle a accomplie en son nom;

3. *Signale* que, à sa vingt-quatrième session, en formulant ses propres conclusions et recommandations au sujet de la situation dans le Territoire sous tutelle, il a tenu compte des observations et conclusions de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées à ce sujet par l'Autorité administrante;

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces observations et de ces conclusions quand il examinera des questions relatives au Territoire sous tutelle;

5. *Invite* l'Autorité administrante intéressée à tenir compte des conclusions de la Mission de visite, ainsi

² T/L.919.

³ Documents officiels du Conseil de tutelle, vingt-quatrième session, Supplément No 2, document T/1449.

Mission as well as the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;

6. *Decides*, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the Visiting Mission's report and the text of the present resolution shall be printed.

1030th meeting,
28 July 1959.

1952 (XXIV). Reports of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Nauru, New Guinea and the Pacific Islands, 1959

The Trusteeship Council,

Having examined, at its twenty-fourth session, the reports of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Nauru, New Guinea and the Pacific Islands, 1959,⁴

Having also examined the written observations submitted by the Government of Australia concerning the report on Nauru⁵ and the oral observations made by the representatives of Australia and the United States of America concerning the reports on New Guinea and the Pacific Islands, respectively,

1. *Takes note* of the reports of the Visiting Mission and of the observations of the Administering Authorities thereon;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

3. *Draws attention* to the fact that, at its twenty-fourth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Trust Territories concerned, the Council took into account the observations and conclusions of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authorities thereon;

4. *Decides* that it will continue to take these observations and conclusions into account in future examinations of matters relating to the Trust Territories concerned;

5. *Invites* the Administering Authorities concerned to take into account the conclusions of the Visiting Mission as well as the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;

6. *Decides*, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the reports of the Visiting Mission, together with the written observations submitted by the Government of Australia and the text of the present resolution, shall be printed.

1030th meeting,
28 July 1959.

1953 (XXIV). Rural economic development of the Trust Territories

The Trusteeship Council

1. *Takes note* of the interim report of the Committee on Rural Economic Development of the Trust Territories;⁶

⁴ *Ibid.*, Supplement No. 4, document T/1448 and Add.1; *ibid.*, Supplement No. 5, document T/1451; *ibid.*, Supplement No. 3, document T/1447.

⁵ *Ibid.*, Supplement No. 4, document T/1460.

⁶ *Ibid.*, Twenty-fourth Session, Annexes, agenda item 8, document T/1480.

que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle;

6. *Décide*, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer le rapport de la Mission de visite et le texte de la présente résolution.

1030ème séance,
28 juillet 1959.

1952 (XXIV). Rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de Nauru, de la Nouvelle-Guinée et des Îles du Pacifique (1959)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, à sa vingt-quatrième session, les rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de Nauru, de la Nouvelle-Guinée et des Îles du Pacifique (1959)⁴,

Ayant également examiné les observations présentées par écrit par le Gouvernement de l'Australie au sujet du rapport sur Nauru⁵ ainsi que les observations formulées oralement par les représentants de l'Australie et des États-Unis d'Amérique au sujet des rapports sur la Nouvelle-Guinée et les Îles du Pacifique, respectivement,

1. *Prend acte* des rapports de la Mission de visite et des observations présentées par les Autorités administrantes à leur sujet;

2. *Remercie* la Mission de visite de l'œuvre qu'elle a accomplie en son nom;

3. *Signale* que, à sa vingt-quatrième session, en formulant ses propres conclusions et recommandations au sujet de la situation dans les Territoires sous tutelle en question, il a tenu compte des observations et conclusions de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées à ce sujet par les Autorités administrantes;

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces observations et de ces conclusions quand il examinera des questions relatives à ces territoires sous tutelle;

5. *Invite* les autorités administrantes intéressées à tenir compte des conclusions de la Mission de visite, ainsi que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle;

6. *Décide*, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer les rapports de la Mission de visite, ainsi que les observations présentées par écrit par le Gouvernement de l'Australie et le texte de la présente résolution.

1030ème séance,
28 juillet 1959.

1953 (XXIV). Développement de l'économie rurale dans les territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle

1. *Prend acte* du rapport intérimaire du Comité du développement de l'économie rurale dans les territoires sous tutelle⁶,

⁴ *Ibid.*, Supplement No. 4, document T/1448 et Add.1; *ibid.*, Supplement No. 5, document T/1451; et *ibid.*, Supplement No. 3, document T/1447.

⁵ *Ibid.*, Supplement No. 4, document T/1460.

⁶ *Ibid.*, vingt-quatrième session, Annexes, point 8 de l'ordre du jour, document T/1480.